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Protokół 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa 

Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 17 kwietnia 2018r. o godz. 14.00 

w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

 

  Posiedzenie poprowadził pan Maciej Makowski – Przewodniczący Komisji  

Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa Rady Powiatu Bydgoskiego, który po otwarciu obrad 

przywitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. W posiedzeniu uczestniczyło  

siedmiu członków Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do proto-

kołu oraz ze Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy pani Grażyna Czepanko – Skarbnik 

Powiatu, pan Mariusz Stężewski – Dyrektor  Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 

Leśnictwa, pan Michał Piaszczyk – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy 

Europejskich oraz pani Maria Strąk – Dyrektor Powiatowego Centrum Zarzadzania 

Oświatą w Koronowie, a także pan Zygmunt Gadomski – Powiatowy Lekarz Weterynarii, 

pan Tomasz Oset – Zarząd Okręgowy Polskiego Związku Łowieckiego w Bydgoszczy  

i działacze Związku Rolników Samoobrona pan Marian Zubik i pan Robert Zubik .   

  

  Porządek posiedzenia komisji stanowiący załącznik nr 2 do protokołu, został przez 

Radnych przyjęty w głosowaniu jednomyślnie. 

    

  Następnie Radni przyjęli protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji w dniu  

6 marca 2018r. przy 1 głosie wstrzymującym się. 

    

  W punkcie 4 porządku obrad, członkowie Komisji zapoznali się z informacją   

na temat szkód wytwarzanych przez zwierzynę łowną. Pan Tomasz Oset z Zarządu  

Okręgowego Polskiego Związku Łowieckiego w Bydgoszczy wyjaśnił, że poziom szkód 

jest na zbliżony do poziomu z lat poprzednich. Zaprezentował stan i pozyskanie dzika  

(załącznik nr 3 do protokołu).  Poinformował także o zmianach prawa w zakresie zasad 

dokonywania wyceny szkód i udzielił wyjaśnień na zapytania. Radny Tadeusz Zamłyński 

zapytał się o przypadki występowania wilka na terenie Solca Kujawskiego i gm. Dąbrowa 

Chełmińska? Czy znane jest aktualne położenie stada i czy się przemieszcza? Pan Oset 

wyjaśnił, że szacuje się iż na terenie działania okręgu bydgoskiego PZŁ występuje popu-

lacja w liczbie ok. 300 szt. Wilk może przejść w ciągu nocy 60-80 km. Pas Natura 2000 

umożliwia mu szybką migrację. Jest to zwierzę drapieżne. Mając możliwość pozyskania 

pożywienia tańszym kosztem wybierze częściej zwierzynę domową niż leśną. Dodatkowo 

będąc pod ochroną, długo niepokojonym,  zatracił całkowicie bojaźń przed człowiekiem. 

Nie ma aktualnie żadnej polityki dotyczącej kontroli utrzymywania populacji wilków. 

Wkrótce może zatem wystąpić sytuacja podobna do tej z bobrami, gdzie populacja odtwa-

rzana w latach 70-tych aktualnie wyrządza duże szkody w melioracji i generuje wysokie 

koszty utrzymywania wałów przeciwpowodziowych. Pan Zubik ze Związku Rolników 

Samoobrona zwrócił uwagę, że utrzymywanie tak dużej ilości zwierzyny łownej i prawnie 

chronionej stanowi zagrożenie dla rozwoju produkcji rolnej. Dzikie zwierzęta wyrządzają 

bowiem duże szkody w uprawach rolnych i niejednokrotnie stanowią także zagrożenie 

chorobowe dla zwierzyny hodowlanej. Pan Oset zgadzając się z przedmówcą podsumo-

wał, że ani gospodarka rolna ani leśna nie wytrzyma niekontrolowanej ilości każdej dzi-
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kiej zwierzyny. Zarówno rolnictwo jak i leśnictwo czy łowiectwo to gałęzie gospodarki 

ściśle ze sobą powiązane, które muszą ze sobą współpracować.  

 

  W punkcie 5 porządku obrad, członkowie Komisji zapoznali się z informacją  

o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na obszarze powiatu bydgoskiego, 

stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu. Szczegółowych informacji o zadaniach realizo-

wanych przez Inspekcję Weterynaryjną, w tym o działaniach związanych z walką z ASF,  

udzielił pan Zygmunt Gadomski – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Bydgoszczy. Radny 

Tadeusz Zamłyński opowiadając o własnym doświadczeniu z zakupem mięsa drobiowe-

go, w którym odkrył krwawe zmiany, nazwane przez personel sklepowy „rakiem”,  zapy-

tał się o ewentualne zagrożenia chorobowe kurcząt.  Pan Gadomski wyjaśnił, że istnieje 

choroba polegająca na zmianach dystroficznych mięśni kurcząt. Dziś bowiem przyrost 

masy zwierząt następuje dużo szybciej niż przed laty. W zakładach na terenie powiatu 

takiego problemu aktualnie jednak się nie odnotowuje. W przypadkach opisanych przez 

Radnego, klient może reklamować produkt lub dochodzić swoich praw przy pomocy 

Rzecznika Konsumentów. Natomiast w przypadku ewentualnych zagrożeń zdrowotnych 

żywności, właściwą do podjęcia działań jest Inspekcja Sanitarna. Pan Zubik ze Związku 

Rolników Samoobrona zwrócił uwagę, że choroba pomoru afrykańskiego dotyka nie tylko 

rolnictwa ale całej gospodarki. Eksport produkcji zwierzęcej stanowi łakomy kąsek dla 

konkurencji. Gdy choroba pojawiła się u wschodnich sąsiadów, służby mogły szybciej 

przewidzieć, że choroba dotrze na teren Polski i podjąć bardziej zdecydowane środki  

zaradcze. Choroba może być przenoszona bowiem różnymi kanałami – drogą leśną,  

traktami komunikacyjnymi, przez zboża sprowadzane ze wschodu. Aktualnie,   

bez  żadnej rekompensaty kosztów ponoszonych przez rolników, wprowadza się obowią-

zek bioasekuracji i kontrole gospodarstw rolnych. Lekarz Weterynarii powinien być jed-

nak służbą weterynaryjną a nie policją. Nieracjonalnym rozwiązaniem było również wybi-

janie świń przy jednoczesnym braku redukcji populacji dzików. Takie działania doprowa-

dzą rolników do bankructwa. Pan Gadomski wyjaśnił, że Inspekcja Weterynaryjna nie 

tworzy prawa. Ma natomiast obowiązek je wykonywać. Większość gospodarstw jest  

w stanie zrealizować zabezpieczenia wynikające z bioasekuracji. Środowiska rolnicze 

mogą jednocześnie wywierać nacisk na Ministra Rolnictwa i Ministra Finansów o wspar-

cie finansowe. Taka forma pomocy ułatwiłaby zdecydowanie walkę z ASF. Kiedy pojawi-

ło się zagrożenie ptasią grypą zastosowano podobne działania i udało się uchronić wiele 

ferm drobiu przed chorobą. Modele zagrożenia wskazują, że w zdecydowanej większości 

przypadków źródłem zakażenia jest człowiek. Zatem w głównej mierze to od świadomo-

ści hodowców zależy skuteczność walki z ASF.  

 

 W punkcie 6 porządku obrad Radni przystąpili do opiniowania materiałów  

na XXXVI Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 19 kwietnia 2018r.:  

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta Miejskiego Policji  

w Bydgoszczy z działalności w 2017r. oraz informacji o stanie porządku  

i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję 

jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w 2017r. „Powiatowe-

go programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  

i porządku publicznego” , został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytyw-

nie. 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji, liczby punktów oraz  

rodzajów dokumentów niezbędnych na pierwszym etapie postepowania rekrutacyjne-
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go do Internatu Zespołu Szkół Agro – Ekonomicznych im. Bronisława Zamojdzina  

w Karolewie, dla którego organem prowadzącym jest Powiat Bydgoski, został przez 

Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie.  

4) Projekt uchwały w sprawie powierzenia zarządzania odcinkiem drogi powiatowej 

1504C Trzebień – Niemcz – Bydgoszcz na odcinku od km 3+230 do km 9+630, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

5) Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania połączenia powiatów w celu utworzenia 

okręgu wyborczego w wyborach do sejmiku województwa, został przez Komisję  

jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie.  

6) Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej, został przez Komi-

sję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

7) Projekt uchwały zmieniającej Wieloletni Plan Inwestycyjny dla Rozwoju Powiatu 

Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

8) Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Bydgoskiego na lata 2018 – 2028 , został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany 

pozytywnie. 

9) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2018, został 

przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie. 

 

   W punkcie 7 porządku obrad „sprawy bieżące Komisji”, Przewodniczący Komisji 

poinformował o zaplanowanym na 10 maja br. wyjazdowym posiedzenie komisji  

do Elektrowni w Samociążku i Zakładu Przetwórstwa Owocowego Lewand.  

 

  W punkcie 8 porządku obrad „wolne wnioski i zapytania”, pani Maria Strąk  

– Dyrektor Powiatowego Centrum Zarządzania Oświatą w Koronowie poinformowała, 

 że na sesję przedłożony zostanie projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego 

wysokości i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadni-

czego oraz sposób obliczania  i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Bydgoski.  

  

  Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodniczący zamknął posiedze-

nie Komisji Rozwoju Regionalnego i Rolnictwa o godz. 15.58.  
 

Protokołowała: Paulina Wengler 

 

 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maciej Makowski 

- przewodniczący komisji   ……………………………………….. 

2. Elżbieta Wysocka 

- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Piotr Chudzyński    ……………………………………….. 

4. Joanna Kin    ……………………………………….. 

5. Piotr Kozłowski    ……………………………………….. 
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6. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

7. Elżbieta Mojzesowicz   ……………………………………….. 

8. Wojciech Porzych   ……………………………………….. 

9. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

10. Andrzej Szmytka    ……………………………………….. 

11. Tadeusz Zamłyński   ……………………………………….. 


